
PROTOKÓŁ Nr VI/11
z Obrad VI Sesji Rady Gminy w Kotuniu

odbytych w dniu 24 maja 2011r

Obrady Sesji odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu.
Sesję rozpoczęto o godz. 1000 a zakończono o godz. 1305.

Ustawowa liczba radnych – 15
W Obradach udział wzięło – 15 radnych, czyli pełny skład rady /lista obecności 
w załączeniu do protokołu/.

Porządek posiedzenia:
1.     Otwarcie Obrad VI Sesji Rady Gminy
2.     Wnioski do porządku obrad
3.     Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.
4.     Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  na 

pokrycie planowanego deficytu budżetu w 2011r
5.     Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na 

wyprzedzające  finansowanie  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  sieci 
kanalizacyjnej w miejscowościach Kotuń, Józefin, Polaki, Wilczonek” 
w ramach PROW w latach 2007 – 2013

6.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2011r
7.     Podjęcie  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Kotuń na lata 2011 – 2022
8.     Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego za 

2010r Gminnej Biblioteki Publicznej w Kotuniu
9.     Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Kotuń
10.    Podjęcie  uchwały  w sprawie  określenia  wymagań  jakie  powinni  spełniać 

przedsiębiorcy  ubiegający  się  o  wydanie  zezwolenia  na  prowadzenie 
działalności  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 
nieruchomości,  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transporcie 
nieczystości ciekłych z terenu Gminy Kotuń

11.     Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w 
zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk 
dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i 



ich części
12.    Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej mienie 

komunalne gminy
13.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  przez  Gminę  Kotuń 

prawa własności działki
14.    Podjęcie uchwały  w sprawie zasad usytuowania na terenie  Gminy Kotuń 

miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych
15.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat  za  usługi 

usuwania odpadów z nieruchomości
16.    Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Kotuń
17.    Informacja Przewodniczącego Rady
18.    Dyskusja i wolne wnioski
19.    Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
20.    Zamknięcie Obrad VI Sesji Rady Gminy.

Ad pkt 1
Przewodnicząca Rady Gminy Anita Drabarek otworzyła VI Sesję Rady Gminy 
w Kotuniu. Stwierdziła quorum. Przywitała obecnych na sesji: radnego Rady Powiatu 
Siedleckiego Jana Kucia, Wójta Sławomira Adamiaka, Skarbnika Barbarę Jońską, 
Sekretarza Sławomira Smolaka, Kierownika ZGK w Kotuniu Bogdana Kucia, 
sołtysów i radnych.

Ad pkt 2
Przewodnicząca Rady w imieniu Wójta złożyła wniosek formalny o włączenie do 
porządku obrad dzisiejszej sesji następujących projektów uchwał:

1. Nr VI/39/11 w sprawie wydzierżawienia działek stanowiących mienie 
komunalne gminy,

2. Nr VI/40/11 zmieniająca uchwałę w sprawie podjęcia do realizacji założeń 
Planu Odnowy Miejscowości Nowa Dąbrówka w gminie Kotuń,

3. Nr VI/41/11 zmieniająca uchwałę w sprawie podjęcia do realizacji założeń 
Planu Odnowy Miejscowości Sosnowe w gminie Kotuń.

Więcej wniosków formalnych do porządku obrad nie złożono.
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie jawne nad złożonym wnioskiem.
Wniosek został przyjęty jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.
Następnie Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekty uchwał w kolejności jak 
zostały przedstawione zostaną rozpatrzone jako pkt: 17, 18, 19.
Dotychczasowe punkty 17, 18, 19, 20 zostaną rozpatrzone odpowiednio jako punkty: 
20, 21, 22, 23.



Ad pkt 3
Wójt Sławomir Adamiak na wstępie przedstawił nowozatrudnionego Sekretarza 
Gminy Sławomira Smolaka. Przedstawił jego dotychczasowe CV. Następnie 
poinformował o następujących swoich działaniach:

1. Rozpoczęto już roboty kanalizacyjne we wsiach Wilczonek, Józefin, Polaki.
2. Rozstrzygnięty został przetarg na dokończenie budowy Gimnazjum w Kotuniu. 

Przetarg wygrała firma z Siedlec. Szczegółowe dane znajdują się w BIP-ie 
Urzędu Gminy w Kotuniu.

3. Złożone wnioski na modernizację świetlic wiejskich w Nowej Dąbrówce 
i Sosnowem wymagały uzupełnienia przyjętego przez Radę Planu Odnowy 
miejscowości. We wsiach tych w trybie natychmiastowym odbyły się zebrania 
wiejskie, na których uzupełniono wcześniej przyjęte plany odnowy. Prace te 
musiały odbyć się w tak krótkim czasie, ponieważ otrzymaliśmy 14 dni na 
uzupełnienie wniosku. Dzisiaj zostały przedstawione w tej sprawie 
odpowiednie projekty uchwał.

4. W chwili obecnej trwa inwentaryzacja szamb. Wykonujemy te prace w ramach 
praktyk studenckich. Jedna tura spisu już dobiega końca, następna rozpocznie 
się od początku lipca.

5. Inwentaryzację azbestu na terenie Gminy wykonuje firma zewnętrzna. Prace te 
wykonywane są zgodnie z obowiązkiem ustawowym.

6. Odbyło się spotkanie z Panem Piersą w sprawie drogi przy parku w Żeliszewie 
Dużym. Ustalono, że jeśli Pan Piersa wybuduje drogę wzdłuż swojej posesji, 
zostanie mu zwrócona droga dotychczasowa, która biegnie przez park.

7. Odbyło się spotkanie wykonawców linii energetycznej 400kW Miłosna – 
Siedlce. Takie spotkanie było bardzo potrzebne zarówno dla wykonawcy jak 
i dla mieszkańców. Już dzisiaj wiemy, że będzie zorganizowane kolejne 
spotkanie na temat odszkodowań za tereny zajęte pod budowę linii.

8. Przeprowadzono postępowanie ofertowe na wydzierżawienie pomieszczeń 
przeznaczonych pod ośrodki zdrowia ww Kotuniu i w Bojmiu. Z dniem 30 
czerwca br kończy się umowa dzierżawy tych lokali z SP ZOZ Siedlce i aby 
uczynić zadość ustawie o zamówieniach publicznych ogłosiliśmy zapytanie 
ofertowe w tej sprawie. Na zapytanie odpowiedziało 4 firmy działające 
w dziedzinie podstawowej opieki zdrowotnej z terenu Siedlec. Komisja 
Zdrowia i Opieki Społecznej zarekomendowała do dalszych rozmów ofertę 
SP ZOZ z Siedlec. Po rozmowach z Dyrektorem SP ZOZ i wynegocjowaniu 
jak najlepszej opieki medycznej w tych dwóch ośrodkach zdrowia zostanie 
podpisana nowa umowa najmu.

9. Komendant Miejski Policji w Siedlcach poprosił Radę Gminy o bezkosztowe 
wynajęcie lokalu zajmowanego dotychczas przez Posterunek Policji. 
Proces tworzenia dużych komisariatów na terenie powiatu siedleckiego został 
przerwany i zaczynają się teraz negocjacje nt. Dalszego utrzymania budynków, 
które zajmują posterunki. Sprawę tą już omawiała Komisja Rewizyjna 
i Komisja Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego. Obie skłoniły się do 
nieodpłatnego użyczenia Komendzie Wojewódzkiej Policji w Radomiu 
pomieszczeń na Posterunek Policji w Kotuniu, wraz z ponoszeniem przez 



Gminę wszystkich opłat związanych z funkcjonowaniem policji.
10.Została podpisana umowa z Zakładem Energetycznym w Siedlcach na dostawę 

energii elektrycznej na potrzeby Gminy Kotuń. Jest w niej klauzula o braku 
możliwości podwyżki cen energii elektrycznej przez 1 rok.

11. Została podpisana umowa partnerska z Gminą Oberkrämer w Niemczech. 
Podpisanie umowy odbyło się w Zespole Szkół w Żeliszewie Podkościelnym. 
Owocem tego porozumienia jest wyjazd naszej młodzieży do gminy 
niemieckiej. 

12.W świetlicy wiejskiej w Gręzowie odbyła się piękna uroczystość z okazji 
beatyfikacji Papieża Jana Pawła II. 

− Radna Teresa Bruśniak zapytała ile dzieci i z jakich szkół wyjedzie na 
wymianę.

− Wójt wyjaśnił, że będą to gimnazjaliści i pojadą z opiekunką – nauczycielem 
języka niemieckiego z Żeliszewa Podkościelnego.

− Sołtys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski zapytał, co z dentystami w tych 
ośrodkach zdrowia.

− Wójt wyjaśnił, że usługi stomatologiczne nie mieszczą się w koszyku 
świadczeń podstawowej opieki medycznej. Jednak stomatolodzy w tych 
ośrodkach zdrowia pozostaną, z tym, że w Kotuniu będzie to lekarz SP ZOZ, 
a w Bojmiu prywatna przychodnia stomatologiczna.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.

Ad pkt 4
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to projekt uchwały mieszczący się w planie 
budżetu gminy na rok obecny.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała na ile lat jest zaciągany ten kredyt.
− Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że na okres dłuższy niż 4 lata.
− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy zaciągany kredyt jest przeznaczony na 

konkretne zobowiązania.
− Skarbnik Gminy stwierdziła, że zaciągany kredyt jest przeznaczony na spłatę 

kredytu i bieżącą działalność gminy.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VI/26/11 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na pokrycie planowanego 
deficytu budżetowego w 2011 roku.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 5
Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że w budżecie gminy po stronie 
dochodów w dziale „Rolnictwo” znajduje się zaciągnięcie pożyczki na budowę 
kanalizacji wiejskiej. Przedstawiony projekt uchwały odzwierciedla zapisy budżetu 
gminy.



− Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdził, że zaciągając tą pożyczkę kosztem 
własnym gminy będzie jej obsługa. Zapytał Skarbnik Gminy, czy taka jest 
prawda.

− Skarbnik wyjaśniła, że odsetki od pożyczki wynoszące około 3% ssą kosztami 
własnym gminy.

Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/27/11 w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie zadania 
pn.: Budowa sieci kanalizacyjnej w miejscowościach Kotuń, Józefin, Polaki, 
Wilczonek” w ramach PROW w latach 2007 – 2013.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 6
Uwag ani pytań do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono.
Viceprzewodnicząca Rady Hanna Kafara odczytała projekt Uchwały Nr VI/28/11 
w sprawie zmian w planie budżetu gminy na rok 2011.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 7
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiany w kategoriach budżetowych mają 
odzwierciedlenie także w wieloletniej prognozie finansowej gminy. 
Wynikiem zmiany zapisów w uchwale budżetowej jest także zmiana zapisów 
w prognozie finansowej. Obecny projekt uchwały został przygotowany zgodnie 
z zapisami w obecnym brzmieniu uchwały budżetowej.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VI/29/11 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotuń na lata 2011 – 2022.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 8
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że projekt uchwały jest wynikiem zmian 
w ustawie o finansach publicznych. Wcześniej sprawozdanie jednostki kultury było 
włączane do sprawozdania wspólnego z wykonania budżetu gminy. W tej chwili 
potrzebna jest w tym celu oddzielna uchwała.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/30/11 w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010r Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Kotuniu.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 9
Wójt wyjaśnił, że proponowany Regulamin różni się od dotychczasowego zapisami 
dotyczącymi odpadów niebezpiecznych i elektroodpadów. Nowa ustawa 



o utrzymaniu porządku i czystości w gminach nakłada na gminy obowiązek 
przyjmowania od mieszkańców tego typu odpadów do dalszego postępowania z nimi. 
Projekt nowego regulaminu został pozytywnie zaopiniowany przez Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Siedlcach.

− Radna Aneta Wysocka-Bat poprosiła w przyszłości o przesyłanie razem 
z materiałami na sesję starych dokumentów mówiących o temacie, który się 
podejmuje na nowo.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VI/31/11 
w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 10
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że zgodnie z nowymi zapisami ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminie zapisy dotyczące wymagań jakie 
powinni spełniać przedsiębiorcy starający się o zezwolenie na odbiór odpadów 
z terenu gminy powinny być przyjęte przez Radę Gminy w formie uchwały. 
Dotychczas tą kwestię regulowało zarządzenie wydawane przez Wójta Gminy.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/32/11 w sprawie określenia 
wymagań jakie powinni spełniać przedsiębiorcy ubiegający się o wydanie zezwolenia 
na prowadzenie działalności w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, opróżniania zbiorników bezodpływowych i transporcie 
nieczystości ciekłych z terenu Gminy Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 11
Wójt wyjaśnił, że kolejny projekt uchwały jest także podyktowany nowymi 
przepisami dotyczącymi ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminie.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/33/11 w sprawie wymagań, 
jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na 
świadczenie usług w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz 
prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni 
zwłok zwierzęcych i ich części. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 12
Wójt wyjaśnił, że projekt tej uchwały został pozytywnie zaakceptowany przez 
Komisję Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Środowiska. Rada Sołecka 
pozytywnie zaopiniowała ten wniosek oraz wnioskowała, aby środki uzyskane z tej 
transakcji przeznaczone były na cele mieszkańców wsi Mingosy.



− Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy jest zgoda Komisji na takie 
dysponowanie środkami finansowymi.

− Wójt stwierdził, że komisja nie zajmowała się tą propozycją Rady Sołeckiej.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VI/34/11 
w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej mienie komunalne gminy.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 13
Wójt wyjaśnił, że Chlewiska stały się teraz miejscowością bardzo rozwojową. 
Istnieje konieczność pomocy w tych miejscach, gdzie przybywa chętnych do nabycia 
naszych gruntów i osiedlania się na nich nowych mieszkańców. W tej sprawie jest 
także pozytywna opinia Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony 
Środowiska.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/35/11 w sprawie 
nieodpłatnego nabycia przez Gminę Kotuń prawa własności działki.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 14
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że zgodnie z obecnie obowiązujący prawem 
odległość miejsca sprzedaży napojów alkoholowych od obiektów chronionych 
wynosi 75 metrów. Jednak wpłynął wniosek jednego z przedsiębiorców 
o zmniejszenie tej odległości. Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej nie zajęła 
jednoznacznego stanowiska w tej sprawie. Negatywna jest także opinia Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Dlatego tez projekt tej uchwały 
w takim brzmieniu trafił pod obrady tej sesji.

− Radny Krzysztof Gajowniczek poinformował, że sprawa dotyczy 
przedsiębiorcy działającego w Żeliszewie Podkościelnym, to może sołtys tej 
wsi wypowie się w tej sprawie.

Sołtysa wsi Żeliszew Podkościelny nie było na sali obrad.

− Radna Teresa Bruśniak zajmująca mandat z tego okręgu wyborczego 
stwierdziła, że nie zna opinii sołtysa ani Rady Sołeckiej wsi Żeliszew 
Podkościelny. Jednak jest to jedyny sklep w tej miejscowości i przedsiębiorca 
zabiega o uzyskanie zezwolenia na sprzedaż piwa w tym sklepie. Dotychczas 
obowiązujące przepisy w tej sprawie nie dają mu szans na uzyskanie takiego 
zezwolenia.

− Radny Powiatowy Jan Kuc stwierdził, że już w poprzednich kadencjach 
wpływały wnioski o zmniejszenie odległości punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych od obiektów chronionych. Jednak za każdym razem projekt 
uchwały w sprawie był odrzucany przez Radę Gminy.



−  Radna Barbara Plichta stwierdziła, że dobry sklep będzie funkcjonował i bez 
alkoholu. Jeżeli ten Pan szantażuje mieszkańców tej wsi, że zlikwiduje sklep, 
jeśli nie uzyska prawa sprzedaży w nim alkoholu, to tylko źle o nim świadczy.

− Sołtys wsi Broszków Grzegorz Olszewski stwierdził, że konkurencja jest 
najlepszą zaporą dla nieuczciwych sprzedawców. A wydaną koncesję należy 
sprawdzać, czy jest zgodnie z prawem wykonywana.

− Radny Powiatowy Jan Kuc stwierdził, że sklep jest w pobliżu szkoły, więc 
może należałoby spytać czy jest ona zgodna na takie rozwiązania.

− Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdził, że co innego jest uzyskać koncesję 
na sprzedaż napojów alkoholowych a co innego ją utrzymać. Są przecież 
mechanizmy kontroli realizacji tej koncesji.

− Radny Antoni Chojecki stwierdził, że w Bojmiu jest sklep i w pobliżu szkoła, 
i działają one prawidłowo.

− Radna Aneta Wysocka-Bat stwierdziła, że punkty sprzedaży alkoholu są tak 
obwarowane przepisami prawa, że to właśnie od właściciela sklepu zależy, jak 
długo będzie posiadał koncesję na jego sprzedaż. Koncesja jest wydawana 
czasowo i za nieprzestrzeganie prawa może być w każdej chwili cofnięta, 
a wtedy, to jest to już dotkliwa kara dla przedsiębiorcy.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VI/36/11 
w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Kotuń miejsc sprzedaży i podawania 
napojów alkoholowych.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-13, wstrzymało się-2/ w głosowaniu 
jawnym.

Ad pkt 15
Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały został przygotowany zgodnie z zapisami ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Jest to określenie górnych stawek, 
jakie mogą stosować przedsiębiorcy działający w dziedzinie usuwania odpadów 
komunalnych.

− Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała Kierownika ZGK, czy wiadomym jest ile 
nieruchomości ma podpisana umowę na odbiór odpadów.

− Kierownik ZGK stwierdził, że nie jest w stanie w chwili obecnej udzielić 
odpowiedzi na to pytanie, jednak szczegółowe dane znajdują się w Urzędzie 
Gminy w Kotuniu u Pani Marii Król.

− Radny Artur Skwierczyński powiedział, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 
na temat odbioru odpadów podano informację, że około 30% nieruchomości 
nie ma zawartej umowy na odbiór odpadów.

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/37/11 w sprawie określenie 
górnych stawek opłat za usuwanie odpadów z nieruchomości.
Uchwała została podjęta większością głosów /za-11, wstrzymało się-4/ w głosowaniu 



jawnym.

Ad pkt 16
Wójt wyjaśnił, że wpłynął wniosek mieszkańców ulicy biegnącej od ul. Reymonta 
w stronę ulicy Partyzantów w sprawie nazwy ulicy. Zaproponowali nazwę – 
Wspólna. Komisja Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Środowiska 
przychyliła się do wniosku mieszkańców tej ulicy.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/38/11 w sprawie nadania 
nazwy ulicy w Kotuniu.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 17
Wójt wyjaśnił, że kolejny projekt uchwały został zaakceptowany przez Komisję 
Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Środowiska. Dotychczasowy 
dzierżawca zwrócił się z prośbą o dalsze dzierżawienie tych działek. Są to działki 
rolne stanowiące łąkę.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/39/11 w sprawie 
wydzierżawienia działek stanowiących mienie komunalne gminy.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 18
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że dwa kolejne projekty uchwał stanowią 
uzupełnienie wniosku o modernizację świetlic wiejskich w Nowej Dąbrówce 
i Sosnowem. Zebrania wiejskie przyjęły odpowiednie zmiany a w tej chwili musi je 
zatwierdzić Rada Gminy.

Uwag ani pytań nie zgłoszono.
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr VI/40/11 
zmieniającą uchwałę w sprawie podjęcia do realizacji założeń Planu Odnowy 
Miejscowości Nowa Dąbrówka w Gminie Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.

Ad pkt 19
Uwag ani pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr VI/41/11 zmieniającą uchwałę 
w sprawie podjęcia do realizacji założeń Planu Odnowy Miejscowości Sosnowe 
w Gminie Kotuń.
Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym.



Ad pkt 20
Przewodnicząca Rady poinformowała, że najbliższa sesja absolutoryjna odbędzie się 
w połowie czerwca.

Ad pkt  21
− Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił o sprecyzowanie wysokości opłat za 

odbiór nieczystości.
− Protokołująca Elżbieta Jastrzębska wyjaśniła, że podjęcie uchwały w sprawie 

górnych stawek za odbiór nieczystości nie spowoduje zwyżki 
dotychczasowych opłat. Górne stawki stosuje się w celu zapobieżenia zbyt 
wysokim określaniem kwot za wywóz nieczystości przez przedsiębiorców 
działających na terenie Gminy oraz w egzekucji dotyczącej opłat za usuwanie 
nieczystości, w przypadku osoby, która nie zawarła stosownej umowy 
z przedsiębiorcą.

− Viceprzewodnicząca Rady Hanna Kafara podziękowała Kierownikowi GOPS 
w Kotuniu Grażynie Rybak za pomoc w napisaniu wniosku pomocowego dla 
świetlicy wiejskiej w Żeliszewie Dużym. Zapytała także dlaczego oświetlenie 
uliczne we wsi Żeliszew Duży gaśnie o godz. 23.00 a z tego, co się orientuje 
w innych wsiach świeci się przez całą noc.

− Wójt wyjaśnił, że ustalone jest, że na terenie całej gminy oświetlenie uliczne 
będzie działało do godz. 23.00. Jeśli gdzieś ono działa, to jest to błąd 
zaprogramowania startera oświetlenia. W ramach oszczędności postanowiono 
także, że w okresie letnim nie będzie oświetlenia ulicznego w porze rannej. 
Natomiast w nocy będzie się ono świeciło do godz. 23.00 z wyjątkiem tych 
miejscowości, w których są stacje kolejowe, gdzie będzie gasło o godz. 24.00.

− Viceprzewodnicząca Rady Hanna Kafara poprosiła, aby w jej miejscowości 
oświetlenie uliczne świeciło się przez całą noc. W ich miejscowości w 
ostatnich czasach było dużo pożarów i ludzie się boją. Jeśli jest to możliwe, to 
chciałaby prosić o całonocne oświetlenie uliczne w jej wsi.

− Radny Stanisław Chodowski stwierdził, że przez całe lata walczył o 
wybudowanie oświetlenia ulicznego w miejscowości Sionna. Jest pozwolenie 
na budowę 8 słupów, które wygasa w czerwcu. Poprosił o rozpoczęcie prac, bo 
w przeciwnym razie pozwolenie wygaśnie.

− Wójt stwierdził, że w tegorocznym budżecie gminy nie zarezerwowano 
środków finansowych na ten cel i inwestycja ta nie może być wykonana.

− Radny Antoni Chojecki stwierdził, że działanie oświetlenia ulicznego do 
godziny 23.00 jest wystarczające. Propozycja nowego rozwiązania czasu 
oświetlenia ulicznego przedstawiona przez Wójta jest jak najbardziej 
wystarczająca.

− Sołtys wsi Pieńki zgłosiła konieczność naprawy zjazdu z drogi krajowej do ich 
miejscowości.

− Wójt stwierdził, że jest to droga powiatowa i zgłosi to w Wydziale Dróg 
Powiatowych.

− Radny Krzysztof Gajowniczek zapytał, co mieszkańcy mają zrobić ze 



zdejmowanym z dachów eternitem.
− Kierownik ZGK Bogdan Kuc wyjaśnił, że nie może go przyjąć na składowisko 

odpadów, ponieważ jest to odpad niebezpieczny. Wyznaczone są specjalne 
firmy odbierające te odpady i z nimi należy się kontaktować w tej sprawie.

− Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że właśnie dlatego zlecono inwentaryzację 
pokryć azbestowych żeby uruchomić program pomocowy dla mieszkańców, 
którzy zmieniają poszycie dachowe z eternitu. Jednak te prace mogą jeszcze 
potrwać przynajmniej 1 rok.

− Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił, aby porównać parking przy PKP.
− Wójt poinformował, że jeszcze dzisiaj będzie próbował przekazać ta 

informację właścicielowi tego placu.
− Sołtys wsi Ryczyca Zygmunt Ponikowski poinformował, że nadal właściciel 

stawów rozjeżdża drogę gminną. Kiedyś był tan znak a teraz go nie ma. 
I co zrobić z człowiekiem, który wywozi na stawy gnojowicę i kurzak.

− Radny Kazimierz Chróściel zapyta, dlaczego obecny radny powiatowy 
a kiedyś Wójt Jan Kuc podpisywał umowy inwestycyjne bez podpisu Pani 
Skarbnik, nie mając żadnego zabezpieczenia finansowego na ten cel.

− Radny powiatowy Jan Kuc zapytał, które projekty przygotowane przez niego 
są niepotrzebne. 

− Radny Kazimierz Chróściel stwierdził, że nie mówimy w tym miejscu o tym, 
czy one są potrzebne czy nie. Pyta dlaczego Wójt podpisywał umowy, które 
nie miały pokrycia finansowego w budżecie, ani nie zaplanował ich pokrycia 
w tegorocznym budżecie.

− Radny powiatowy Jan Kuc stwierdził, że projekty przygotowuje się na 
okoliczność składania nowych wniosków pomocowych. Wiadomo, że nabór 
trwa znacznie krócej niż ich przygotowanie. Natomiast kwoty zawarte w tych 
umowach nie były tak wielkie.

− Radna Barbara Plichta stwierdziła, że jest to kwota rzędu 140.000 zł. Jest to 
bardzo duża kwota dla tegorocznego budżetu, bo jest on wyjątkowo trudny. 
Takie postępowanie odchodzącego Wójta nie było w porządku.

− Radny Kazimierz Chróściel poprosił o wyregulowanie oświetlenia 
sygnalizacyjnego na wjeździe w Broszkowie na drogę krajową. Poprosił także 
o zgłoszenie uszkodzenia chodnika przy drodze krajowej na odcinku od 
krzyżówek w stronę szkoły. Zapytał także, kiedy będzie ustawiony słup przy 
przepompowni wody w Broszkowie oraz kiedy będzie wykonany przepust pod 
drogą powiatową Broszków – Żuków.

Więcej dyskusji ani wolnych wniosków nie było.

Ad pkt 22
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty większością głosów /za-14, wstrzymała 
się od głosu radna nieobecna na poprzedniej sesji/.



Ad pkt 23
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Anita Drabarek 
podziękowała wszystkim za przybycie i udział w sesji. 
Następnie zamknęła Obrady VI Sesji Rady Gminy w Kotuniu.

Przewodniczący Rady
/-/ mgr Anita Drabarek

Protokołowała:
insp. ds. obsługi RG
Elżbieta Jastrzębska


